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1. Jordbær 
 
Plantning: 
Optimalt udplantes slut juli. Kan give udbytte i tre sæsoner. Herefter 
flyttes de til en ny placering. Det giver mening at have fire blokke der 
kører i et sædskifte. 
 
Pasning: 
Udtyndning efter høst + ny udplantning. De skal gødes og dækkes til. 
De skal luges hele året og vandes (drypvanding er det mest optimale) i 
vækstsæsonen. Sommermånederne er arbejdstunge når det gælder 
jordbær. 
 
Hvor mange jordbær? 
I år havde vi 1700 m. jordbærrækker. Da Permatopia havde flest 
havde vi 2500 m. Næste år bliver der kun 900 m.  
 
Forslag til placeringer 
 

• Frugthaven: Kan give 1800 m. Jordbær her kræver at der lægges 
mere vand ud.  

• Ved klynge otte: Kan give 900 m med jordbær. Her er ingen 
vandingsmuligheder 

• Ved Nper og vangen. Området mellem Nper og drivhus. Kan give 
1100 m.  Planterne her kan sættes tættere end andre stedet. 
Nper er allerede koblet på vandingsanlægget, så vi vil relativt 
hurtigt kunne installere drypvanding. 

 
Kommentarer: 
Nper-gruppen er positiv stemt overfor placeringen ved Nper og 
vangen. Nper gruppen vil gerne stå for jordbærene med Åse og Solveig 
som ”hjernerne” bag arbejdet.  
 



Hvordan løser vi den store arbejdsbyrden i juli måned, hvor så mange 
er på ferie? Vigtigt at vi overvejer hvilke sorter vi bruger.  
 
Det vedtages at jordbærrene placeres ved Nper ledet af Solveig og Åse, 
og teamet der normalt har passet de Nper vil tage alle opgaver med 
jordbærrene, også koordinering af pluk og salg – med fællesskabets 
hjælp. 
 

2. Sædskifte i marken. 
 
Afgrøder det kræver meget plads og egner sig bedst i marken, resten 
af afgrøderne flyttes over i køkkenhaven.  
 
Det diskuteres hvor de flerårige kål skal stå. Der er enighed om at de 
flerårige kål fra de gamle bitre skal plantes igen et nyt sted. Kirsten 
opbevarer lige nu frøene.  
 
Vedtages: Den plan Anders Gartner har lavet med 11 alleycropping-
sektioner med 10 bede i hver – og hvor hveranden sektion bliver med 
grøntgødning.  
 

3. Afgrøder i køkkenhaven 
 
Vi aftalte hvor mange bede der skal plantes til med hvilke grøntsager. 
Se skeam.  
Der spørges til mulige søde kartofler og mark tomater. Sødekartofler 
afprøves mens marktomater udebliver i næste sæson.  


